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Viorica Dancila nu o susține pe Laura Codruta Kovesi în functia de procuror sef

european

Premierul Viorica Dancila a declarat vineri, la receptia de la Ambasada Frantei, acolo unde se afla si Laura

Codruta Kovesi, ca nu este oportuna sustinerea fostei sefe DNA pentru functia de procuror sef european si

ca aceasta trebuie sa lamureasca anumite lucruri înainte de a candida. 

"E foarte bine ca doamna Kovesi este aici. E foarte bine ca a fost invitata, dar eu am spus si repet acest lucru.

Opinia mea personala e ca fiecare trebuie sa îsi lamuresca anumite lucruri atunci când candideaza pentru o functie

si acesta lucru va fi si în beneficiul domniei sale. Atâta timp cât exista aspecte legate de domnia sa, eu personal nu

cred ca e oportuna o sustinere", a declarat Viorica Dancila, despre Laura Codruta Kovesi.

"Fiecare avem dreptul la opinie, daca aceste opinii sunt divergente, acest lucru nu este neobisnuit. De fiecare data

am spus ca atunci când cineva accede pentru o functie nu trebuie sa aiba semne de întrebare si nu ma refer aici

doar la doamna Kovesi, ci la oricine ar vrea asta. Ştiti foarte bine ca doamna Kovesi a fost revocata de un ministru

care facea parte din guvernul pe care îl conduc si sustin ceea ce am sustinut si atunci", a completat aceasta.

Premierul Viorica Dancila a declarat, în urna cu o saptamâna, legat de sustinerea Codrutei Kovesi în functia de

procuror-sef european, ca o decizie în acest sens va fi luata în forurile statutare ale partidului.

Premierul Viorica Dancila a declarat, vineri, referitor la posibila desfiintare a Sectiei de investigare a infractiunilor

din justitie (SIIJ), asa cum a fost recomandat în raportul GRECO, ca trebuie un consens la nivelul asociatiilor de

magistratilor, politicul neavând de ce sa intervina.

"Toate rapoartele, fie ca vorbim de GRECO, fie ca vorbim de raportul Comisiei de la Venetia trebuiesc analizate

cu foarte multa atentie, iar raspunsurile trebuie date de asociatiile de magistrati, din partea magistratilor. Anumite

aspecte din raportul GRECO nu tin efectiv de Ministerul Justitiei, nu tin de Guvernul româniei si multe dintre ele

chiar au provocat o dezbatere între asociatiile de magistrati. Cred ca trebuie sa se creeze un consens la nivelul

asociatilor magistratilor si sa dam pe urma un raspuns. Acelasi lucru l-a facut Olanda. Daca va uitati la raportul

GRECO pe Olanda, a fost aceeasi abordare, au lasat magistratii sa analizeze, sa se ajunga la un consens pe

punctele din raportul Greco si pe urma sa vina cu un raspuns punctual", a declarat Viorica Dancila, la sediul

Ambasadei Frantei.

Premierul a precizat ca politicul nu are de ce sa intervina în favoarea sau contra desfiintarii Sectiei pentru

investigarea infractiunilor din justitie.

"Au fost si opinii si pro si contra (ale magistratilor -n.r.). Am vazut ce a spus UNJR. Eu cred ca o decizie trebuie

luata de magistrati, nu cred ca politicul trebuie sa intervina, nu cred ca trebuie sa intervenim în actul de jsutitie.

Înainte sa intervenim trebuie sa învatam din greseli si trebuie creat un consens", a completat Viorica Dancila.

Grupul Statelor contra Coruptiei (GRECO) a transmis ca România a înregistrat progrese insuficiente în combaterea

coruptiei exprimând preocupare privind reformele din sistemul judiciar, în special asupra refuzului Bucurestiului

de a desfiinta Sectia speciala de investigare a magistratilor.

Presedintele Klaus Iohannis a solicitat, miercuri, ca Guvernul sa vina cu o initiativa legislativa pentru a corecta

„aomalia”care este Sectia de investigare a infractiunilor din justitie (SIIJ), precum si alte neregularitati din

domeniu, urmând ca dezbaterea sa aiba loc în Parlament.
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